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1. Inleiding 

 

1 januari 2012 is de gezamenlijke rekenkamercommissie Dongen-Goirle-Loon op Zand van start 

gegaan. Motivatie voor het samengaan was gelegen in het gegeven dat de drie gemeenteraden 

hebben aangegeven te willen bezuinigen op de rekenkamercommissie, maar tegelijkertijd de 

kwaliteit van de rekenkamercommissie te willen behouden. Door te kiezen voor samenwerking van 

de rekenkamercommissie Goirle en Loon op Zand met de rekenkamercommissie van de gemeente 

Dongen kunnen deze doelstellingen gehaald worden.  

De raden willen graag een goede rekenkamercommissie behouden welke de raad ondersteunt in de 

controlerende taak. De rekenkamercommissie onderzoekt de doelmatigheid, de doeltreffendheid en 

de rechtmatigheid van het door het gemeentebestuur gevoerde bestuur. De nieuwe 

rekenkamercommissie zal ieder jaar 1 tot 2 onderzoeken uitvoeren. De rekenkamercommissie maakt 

daarbij gebruik van externe en eigen expertise, omdat het niet mogelijk is om op alle 

beleidsterreinen zelf specialist te zijn. De rekenkamercommissieleden zijn inhoudelijk nauw 

betrokken bij de onderzoeken, en onderzoeken waar mogelijk ook zelf. Met het samengaan van de 

rekenkamercommissies is afgesproken dat de huidige werkwijze en taakverdeling na circa twee jaar, 

maar in ieder geval ruim voordat na vier jaar herbenoeming moet plaatsvinden, zal worden 

geëvalueerd. Indien in de praktijk blijkt dat andere afspraken noodzakelijk zijn om de 

rekenkamercommissie goed te laten functioneren, kan dit altijd in goed overleg plaatsvinden. 

De rekenkamercommissie heeft in overleg met de 3 griffiers gekozen voor een zelfevaluatie. Hiertoe 

is een onderzoeksopzet opgesteld op basis waarvan de evaluatie is uitgevoerd. In deze notitie wordt 

de zelfevaluatie in korte vorm gepresenteerd op een zodanige wijze dat hiermee een goed 

totaalbeeld ontstaat van de uitkomsten.  
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2. Aanpak zelfevaluatie en situatiebeschrijving 

 

Doelstelling zelfevaluatie 

Met de zelfevaluatie wenst de rekenkamercommissie antwoord te krijgen op de centrale vraag of de 

rekenkamerfunctie voor de gemeenten Dongen, Goirle en Loon op Zand voldoet en op welke punten 

verbetering nodig is. Om deze vraag te beantwoorden, moet de zelfevaluatie een antwoord geven op 

de volgende deelvragen: 

1. Zijn de bij de oprichting van de Rekenkamercommissie gekozen uitgangspunten voor 

verbetering vatbaar? 

2. Hoe functioneert de Rekenkamercommissie? 

3. Is de kwaliteit van de onderzoeken voldoende? 

4. Wat is de impact van de onderzoeken? 

5. Communiceert de Rekenkamercommissie voldoende?  

In de navolgende paragrafen volgt een uiteenzetting van de onderzoeksresultaten gerelateerd aan de 

5 onderzoeksvragen. De uitgevoerde zelfevaluatie zal op deze vijf deelvragen een antwoord geven. 

Volgend op de formulering van de conclusies zullen voor de vijf deelvragen aanbevelingen worden 

gedaan. Deze aanbevelingen zijn gerelateerd aan de conclusies en hebben het oogmerk om 

verbeteringen aan te brengen om de rekenkamerfunctie te optimaliseren. De rekenkamercommissie 

zal in samenspraak met de gemeenteraden bepalen op welke wijze de aanbevelingen worden 

overgenomen. 

 

Situatiebeschrijving 

Voor deze zelfevaluatie is als kader de Verordening op de Rekenkamercommissie 2012 gehanteerd, 

zoals deze door de gemeenteraden is vastgesteld. Het onderzoek zal op hoofdlijnen een antwoord 

geven in hoeverre hetgeen is overeengekomen in de verordening wordt bereikt. Bij de conclusies en 

aanbevelingen zal worden aangegeven in hoeverre de uitkomsten van het onderzoek aanleiding zijn 

om een aanpassing van de verordening te bezien. Dit onderzoek richt zich namelijk op de vraag of de 

rekenkamerfunctie voldoet en wel vanuit de optiek van de opdrachtgever: de gemeenteraden van 

Dongen, Goirle en Loon op Zand. In de genoemde verordening zijn de afspraken betreffende de 

inrichting en werking van de rekenkamerfunctie verwoord. Daarnaast heeft de 

rekenkamercommissie een eigen reglement van orde voor de regeling van werkzaamheden en 

vergaderingen.  

Bijgevoegde link verwijst naar het reglement van orde: 

https://www.goirle.nl/bestuur/gemeenteraad/rekenkamercommissie/onderzoeksprotocol.html 

Bijgevoegde link verwijst naar de verordening: 

https://bestuur.goirle.nl/Vergaderingen/gemeenteraad/2011/20-december/19:30/Raadsvoorstel-

samenwerking-Rekenkamercommissie-Dongen--Goirle--Loon-op-Zand/09-RVS-Verordening-

Rekenkamercommissie-2012-en-benoeming-leden.pdf 

https://www.goirle.nl/bestuur/gemeenteraad/rekenkamercommissie/onderzoeksprotocol.html
https://bestuur.goirle.nl/Vergaderingen/gemeenteraad/2011/20-december/19:30/Raadsvoorstel-samenwerking-Rekenkamercommissie-Dongen--Goirle--Loon-op-Zand/09-RVS-Verordening-Rekenkamercommissie-2012-en-benoeming-leden.pdf
https://bestuur.goirle.nl/Vergaderingen/gemeenteraad/2011/20-december/19:30/Raadsvoorstel-samenwerking-Rekenkamercommissie-Dongen--Goirle--Loon-op-Zand/09-RVS-Verordening-Rekenkamercommissie-2012-en-benoeming-leden.pdf
https://bestuur.goirle.nl/Vergaderingen/gemeenteraad/2011/20-december/19:30/Raadsvoorstel-samenwerking-Rekenkamercommissie-Dongen--Goirle--Loon-op-Zand/09-RVS-Verordening-Rekenkamercommissie-2012-en-benoeming-leden.pdf
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3. Opzet en keuze voor een zelfevaluatie 
 
De rekenkamercommissie heeft in overleg met de drie griffiers gekozen voor een zelfevaluatie. De 
motivering is gelegen in de korte periode van gezamenlijk functioneren en de reflectie van de 
griffiers hierbij dat een uitgebreide externe evaluatie niet nodig is. De bevindingen in deze 
rapportage zijn gebaseerd op reacties van de leden van de rekenkamercommissie, de ambtelijk 
secretaris, de auditcomités van Goirle en Loon op Zand, het presidium van Dongen en de griffiers van 
de gemeenten Dongen, Goirle en Loon op Zand. De bevindingen zijn per vraag weergegeven in de 
volgende paragraaf. 
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4. Bevindingen gemeenten en rekenkamercommissie 
 
 
Vraag 1:  Zijn de bij de oprichting van de rekenkamercommissie gekozen uitgangspunten voor 

verbetering vatbaar?    

 
Uitgangspunten gezamenlijke rekenkamercommissie 
De raden hebben in 2011 aangegeven te willen bezuinigen op de rekenkamercommissie, maar 
tegelijkertijd de kwaliteit van de rekenkamercommissie te willen behouden. Door te kiezen voor een 
samenwerking tussen Dongen, Goirle en Loon op Zand kan deze doelstelling -een goede 
rekenkamercommissie behouden die de raad ondersteunt in de controlerende taak- gehaald worden. 
Door samenwerking kunnen voordelen worden bewerkstelligd op het gebied van efficiency, 
capaciteit, stabiliteit, slagkracht, kwaliteit en leereffecten. 
 
 
Taken en doelstelling  
De taak van de rekenkamercommissie is het toetsen van het door het gemeentebestuur gevoerde 
bestuur op drie onderdelen:  

 rechtmatigheid: voldoet de uitvoering aan de wettelijke kaders en regelgeving?  

 doelmatigheid: is de voorbereiding en uitvoering van beleid kostenbewust verlopen?  

 doeltreffendheid: zijn de beoogde effecten van het beleid ook daadwerkelijk behaald?  
De rekenkamercommissie streeft er naar om ieder jaar 1 onderzoek uit te voeren voor de drie 
gemeenten tezamen én 1 onderzoek per gemeente. Iedere raad ontvangt dan per jaar 2 
onderzoeksrapporten. Het doel van het onderzoek is om inzicht te bieden in de prestaties van de 
gemeente als geheel en het formuleren van aanbevelingen voor de toekomst.  
 
 
Bevindingen gemeenten  
Reactie uit Dongen 
De uitgangspunten van de rekenkamercommissie zijn ontstaan in het kader van het dualisme. Deze 
commissie werd een belangrijk instrument voor de controletaak van de raad. Zij verricht zelfstandig 
onderzoek en rapporteert daarover aan de gemeenteraad. Het accent ligt daarbij op leren, 
verbeteren en adviseren hoe de gemeente doeltreffender, doelmatiger en/of rechtmatiger kan 
werken. Verwachtingenmanagement blijft altijd moeilijk en elke raad 2 onderzoeken per jaar 
aanbieden is ambitieus. In principe zijn de uitgangspunten goed en zoals uit het overzicht blijkt lukt 
het steeds beter om aan de doelstelling te voldoen.  
 
Reactie uit Goirle 
Geconcludeerd wordt dat deze uitgangspunten nog steeds valide zijn. Wel wordt de vraag gesteld of  
de ontwikkeling in Goirle van samenwerking met Hilvarenbeek en Oisterwijk gevolgen heeft voor de 
keuze van de samenwerkingspartners. 
Gevraagd wordt of de inschattingen voor de werkdruk van de leden van de rekenkamercommissie en 
de inzet van het ambtelijk secretariaat kloppen en zich verhouden tot de uitgangspunten. 
 
Reactie uit Loon op Zand 
De werkwijze van nu is anders dan de uitgangspunten bij oprichting. Vaak is het voor de rekenkamer 
ook zoeken naar de juiste onderwerpen wat zij gaan onderzoeken. Ook voor ons is het zoeken hoe 
om te gaan met de functie van de rekenkamercommissie omdat zij een instrument van de raad is. 
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Loon op Zand mist wel grote onderwerpen zoals: samenwerking en de huidige opzet van de transities 
ter ondersteuning van de raad. 
 
 
Bevindingen rekenkamercommissie 
Algemeen 
De rekenkamercommissie is van mening dat de uitgangspunten nog valide zijn. De ervaring leert dat 
door samenwerking voordelen daadwerkelijk worden bewerkstelligd. 
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Vraag 2. Hoe waardeert u het functioneren van de rekenkamercommissie?  

 

Bevindingen gemeenten 
Reactie uit Dongen  
Er is waardering voor het functioneren van de rekenkamercommissie.  
 
Reactie uit Goirle 
De rekenkamercommissie functioneert goed. Er is open communicatie. Daarnaast veel aandacht voor 
de vraag van de raad. Er is tevredenheid, vooral over de samenwerking en de wijze waarop keuzes 
voor onderzoekonderwerpen en -opdrachten tot stand komen.  
 
Reactie uit Loon op Zand  
De rekenkamercommissie functioneert naar behoren. Tegelijkertijd klinkt het kritische geluid door 
dat de rekenkamercommissie nog beter kan aansluiten op de actualiteit, dat snelheid van een 
onderzoek geboden is en dat de onderwerpselectie een zoektocht is.  
Een aantal raadsleden geeft aan dat zij sinds de verkiezingen een te korte ervaring met de 
rekenkamercommissie heeft om een oordeel te kunnen vormen. 
 
 
Bevindingen rekenkamercommissie 
Algemeen 
De leden vinden dat een gezamenlijke rekenkamercommissie voor drie gemeenten meerwaarde 
heeft. Het model functioneert goed. De meerwaarde uit zich vooral in efficiënter vergaderen, 
efficiënter onderzoeken indien het een onderwerp voor drie gemeenten tezamen betreft, en een 
beperking van de kosten.  
 
Ervaring en kennis van de leden wordt goed benut 
De leden zijn vanwege hun verschillende achtergrond in kennis en ervaring benoemd als lid van de  
rekenkamercommissie. Alle leden geven aan dat de samenstelling van de rekenkamercommissie  
goed is en dat de competenties goed zijn verdeeld. Het verrichten van onderzoek in eigen beheer 
wordt ervaren als waardevol. Onderzoek in eigen beheer uitvoeren draagt bij aan de doelstelling om 
te bezuinigen, maar vergt een behoorlijke tijdsinvestering van de leden. De gevraagde tijdsbesteding 
in relatie tot de vaste vergoeding heeft tot gevolg dat in eigen beheer uitgevoerde onderzoeken een 
langere doorlooptijd kennen.  
 
De onderlinge taakverdeling binnen de commissie is goed. De leden zijn inmiddels goed op elkaar  
ingespeeld. De voorzitter leidt de vergaderingen, verzorgt de externe contacten van de 
rekenkamercommissie en verzorgt dan wel coördineert de presentatie van de onderzoeken in de 
Raad. De leden doen zelf onderzoek c.q. begeleiden extern uitgevoerd onderzoek en verzorgen 
presentaties van de onderzoeken in de raad en op informatiebijeenkomsten.  
 
Eén lid van de rekenkamercommissie is verantwoordelijk voor een onderzoek per gemeente. Een 
punt van verbetering hierbij is meer nadruk te leggen op de gezamenlijke verantwoordelijkheid bij 
ieder onderzoek en duidelijke afspraken te maken over de rolverdeling van de leden bij de start, 
uitvoering en afronding van het onderzoek. 
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Selectie van onderzoeksonderwerpen  
De voorzitter van de rekenkamercommissie is (eventueel met één of meerdere leden) aanwezig bij 
het auditcomité in Goirle en Loon op Zand en bij het presidium in Dongen. Tijdens de vergaderingen 
van het auditcomité en presidium worden onder andere de beoogde onderzoeksonderwerpen van 
de rekenkamercommissie besproken en kunnen raadsleden aangeven welke vragen er specifiek bij 
de raad leven betreffende het onderwerp. Ook wordt er tijdens deze vergaderingen afstemming 
gezocht tussen het onderzoek van de rekenkamercommissies, de accountant en 213a-onderzoeken. 
Door deze werkwijze is er meer afstemming met alle betrokkenen en de selectie van de 
onderzoeksonderwerpen wordt meer gestructureerd.  
 
De gemeenteraad van Dongen heeft een gerichte onderzoeksvraag ingediend bij de 
rekenkamercommissie (WKO Beljaart). De andere twee raden en ook burgers hebben nog geen 
onderwerpen voor onderzoek aangedragen. 
 
De onderzoeken sluiten aan op de wensen van de raden, maar er is relatief meer aandacht geweest 
voor instrumentele onderzoeken (gericht op financiën en interne processen) dan voor inhoudelijke 
onderzoeken. Met de recente opgestarte onderzoeken naar de Transitie jeugdzorg en De Beljaart 
wordt getracht daarin evenwicht aan te brengen.  
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Vraag 3:  Is de kwaliteit van de onderzoeken voldoende? 
 
 
Bevindingen gemeenten 
Reactie uit Loon op Zand 
De kwaliteit is goed. Bij de onderzoeken waarvan wij een terugkoppeling hebben gehad zaten altijd 
wel aanbevelingen die overgenomen zijn. Echter men is af en toe te ambitieus bij de opzet en start 
van een onderzoek. Dit leidt er toe dat planningen moeten worden aangepast of plannen moeten 
worden bijgesteld lopende het onderzoek. Een realistischer opzet in tijd en doelstelling valt aan te 
bevelen.  
 
Reactie uit Goirle 
Er zijn geen kanttekeningen bij de kwaliteit van de onderzoeken. Het doelmatigheidsonderzoek was 
van een goede kwaliteit.  
 
 
Bevindingen rekenkamercommissie 
De rekenkamercommissie beoordeelt de kwaliteit van haar rapporten steeds kritisch. Ook is de 
rekenkamercommissie lid van de NVRR met als doelstelling te leren van elkaar. Vanaf 2012 heeft de 
rekenkamercommissie een tiental onderzoeken uitgevoerd. De leden zijn overwegend positief over 
de onderzoeken maar rapporten verschillen in opbouw, stijl en diepgang. Om de kwaliteit van de 
onderzoeken te bewaken en te uniformeren formuleert de rekenkamercommissie enkele 
verbeterpunten.  

o de rekenkamercommissie formuleert eisen waaraan onderzoeken en rapporten moeten 
voldoen.  

o de rekenkamercommissie hanteert een vast format en een eigen, herkenbare huisstijl voor 
de rapporten (zoals bij nieuwsbrief). 

o de rekenkamercommissie tracht te sturen op productie en planning zonder dat de kwaliteit 
daarmee in het geding komt. 

o de rekenkamercommissie evalueert achteraf intern ieder onderzoek waarbij kwaliteitszorg 
onderwerp van gesprek is. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



12 
 

Vraag 4:  Wat is de impact van de onderzoeken? 
 
 
Bevindingen gemeenten 
Reactie uit Dongen 
Het rapport en het advies dient voorafgaand aan de presentatie goed te worden afgestemd met de 
gemeentelijke organisatie. Draagvlak is een vereiste, wil een advies kunnen landen in de organisatie 
en bij de gemeenteraad. De gemeente en de gemeenteraad hebben weinig gedaan met de adviezen. 
Dit hoeft niet te betekenen dat een advies slecht was. Kennelijk vinden de adviezen te weinig 
aansluiting bij de gemeentelijke organisatie en/of de gemeenteraad. 
 
Reactie uit Loon op Zand 
De kwaliteit van de onderzoeken waarvan wij een terugkoppeling hebben gehad is goed, er zaten 
altijd wel aanbevelingen in die overgenomen zijn. Zowel college als raad zijn blij met deze 
onderzoeken omdat deze vaak een andere kijk geven op de materie en ook veranderingen in gang 
zet. Wel mag de rekenkamercommissie nog meer doen om de resultaten van een onderzoek aan te 
prijzen en te tonen hoe de raad deze resultaten kan gebruiken. 
 
Reactie uit Goirle 
Aan de orde zijn de vragen of een externe toets op de doorwerking van onderzoek nodig is en of 
zaken moeten worden gemonitord. In het verleden was er een lijst met aanbevelingen uit diverse 
onderzoeken, maar dit was lastig werken. Zeker voor de onderzoeken van meer financieel-technische 
aard is het de vraag hoe we de doorwerking goed organiseren. De aanbevelingen zijn dan vaak toch 
nog te algemeen. 
 
 
Bevindingen rekenkamercommissie 
Bij de rekenkamercommissie leeft het gevoel dat de rapporten in de commissies en raden voldoende 
aandacht krijgen maar dat er inhoudelijk niet altijd wordt doorgepakt. Over het nakomen en invullen 
van de aanbevelingen van de rekenkamercommissie worden niet altijd toetsbare besluiten genomen. 
De aanbevelingen kunnen toepasbaar zijn maar in de praktijk nog niet tot resultaatverbetering 
hebben geleid. De rekenkamercommissie neemt zich voor de ontwikkelingen hierin te volgen en te 
bezien hoe zij de gemeenteraden nog beter bij kan staan in haar controlerende en sturende rol. Zij 
denkt hierbij bijvoorbeeld aan het oppakken van actuele thema's en meer nadruk leggen op het 
interactief presenteren van de uitkomsten van het onderzoek. 
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Vraag 5:  Communiceert de rekenkamercommissie voldoende? 
 
 
Bevindingen gemeenten  
Reactie uit Goirle 
Geconcludeerd wordt dat de jaarlijkse presentatie met de andere raden fijn wordt gevonden. Het is 
goed om met andere raden uit te wisselen. Hierbij is het belangrijk dat raadsleden meer worden 
meegenomen in het gedachtengoed. Door presentatie, discussie en eventuele andere werkvormen 
kan de raad zich de stof meer eigen maken en het kan helpen om de papieren werkelijkheid praktisch 
te maken.  
 
Reactie uit Loon op Zand 
De nieuwe raad heeft nog weinig van de rekenkamer gehoord terwijl het voor raadsleden wel van 
belang is om te weten wat de rekenkamercommissie voor de raad kan betekenen. De nieuwsbrieven 
zijn een goed middel daartoe. Over de capaciteit die van de organisatie wordt gevraagd om aan een 
onderzoek mee te werken mag concreter worden gecommuniceerd.  
 
 
Bevindingen rekenkamercommissie 

o Het jaarplan / jaarverslag doet dienst als verantwoording van werkzaamheden en besteding 
van de middelen.  

o De nieuwsbrief is sterk verbeterd en werkt goed. 
o Zichtbaarheid voor raden: de jaarlijkse, gezamenlijke informatieavond werkt goed. 
o Zichtbaarheid voor burgers: de rekenkamercommissie geeft geen persberichten uit en heeft 

dus een laag maatschappelijk profiel. Informatie is beschikbaar via de websites van de 
gemeenten. 

    
De rekenkamercommissie communiceert over het algemeen voldoende met het auditcomité, 
presidium, griffier, college en de ambtelijke organisatie maar is graag bereid om indien wenselijk 
tussenrapportages en/of evaluatiemomenten in te voeren. 
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5. Historisch overzicht activiteiten 
 
 
De rekenkamerfunctie is per 1 januari 2012 ingesteld met de vaststelling van een verordening en de 
gezamenlijke oprichting van de rekenkamercommissie Dongen, Goirle en Loon op Zand. Het 
onderstaande overzicht geeft inzicht in de activiteiten die de rekenkamercommissie heeft uitgevoerd 
vanaf 2012. De rekenkamercommissie streeft er naar om ieder jaar 1 onderzoek uit te voeren voor 
de drie gemeenten tezamen én 1 onderzoek per gemeente. De rekenkamercommissie slaagt er 
steeds beter in om deze ambitie waar te maken. De onderzoeken en werkzaamheden die de 
rekenkamercommissie vanaf 2012 heeft uitgevoerd zijn hieronder weergegeven. 
 
 
Werkzaamheden 2012: 
o Quick scan Bezuinigingen in Dongen 
o Onderzoek Brede schoolontwikkeling in Goirle 
o Onderzoek Projectmatig werken in Loon op Zand 
 
 
Werkzaamheden 2013: 
o Begrotingsavond voor de leden van de gemeenteraden van Dongen, Goirle en Loon op Zand*  
o Onderzoek Efficiency bij de gemeenten Dongen, Goirle en Loon op Zand*  
o Onderzoek Raadsinstrumenten in Goirle 
 
 
Werkzaamheden 2014: 
o Informatiebijeenkomst voor de leden van de gemeenteraden van Dongen, Goirle en Loon op 

Zand naar aanleiding van het onderzoek Efficiency  
o Onderzoek Financieel Beleid in Dongen 
o Vervolgonderzoek accommodatiebeleid in Goirle 
o Onderzoek Transitie Jeugdzorg bij de gemeenten Dongen, Goirle en Loon op Zand*  
o Start onderzoek De Beljaart in Dongen  
o Start onderzoek Efficiency en governance bij samenwerking in Loon op Zand 
  
*= gezamenlijk onderzoek 

 
 
 
Uit het bovenstaande historische overzicht blijkt dat de intensiteit van de activiteiten van de 
rekenkamercommissie het voorbije jaar is toegenomen. 
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6. Conclusies en aanbevelingen 
 
De rekenkamercommissie heeft een zelfevaluatie uitgevoerd om na ruim twee jaren de balans op  
te maken. Het gaat hierbij om een evaluatie waarbij de nadruk ligt op het functioneren van de  
gezamenlijke rekenkamercommissie, de kwaliteit en de impact van de onderzoeken alsmede de 
communicatie. We hebben hierbij de mening van diverse actoren gevraagd. Wij hopen dat  
deze notitie inzicht geeft en dat deze evaluatie voldoende aanknopingspunten biedt om het werk van 
de gezamenlijke rekenkamercommissie voort te zetten en te verbeteren en daarmee de 
controlerende rol van de Raad te versterken.  
 
 
Conclusies en aanbevelingen ten aanzien van de uitgangspunten bij de oprichting van de 
rekenkamercommissie:  
De rekenkamercommissie is van mening dat de uitgangspunten nog valide zijn. De ervaring leert dat 
door samenwerking voordelen daadwerkelijk worden bewerkstelligd. De rekenkamercommissie 
streeft er naar om ieder jaar 1 onderzoek uit te voeren voor de drie gemeenten tezamen én 1 
onderzoek per gemeente. Geconcludeerd kan worden dat de rekenkamercommissie er steeds beter 
in slaagt om deze ambitie waar te maken. 
 
 
Conclusies en aanbevelingen ten aanzien van het functioneren van de rekenkamercommissie: 
Een gezamenlijke rekenkamercommissie voor drie gemeenten functioneert goed. De meerwaarde uit 
zich vooral in efficiënter vergaderen, efficiënter onderzoeken indien het een onderwerp voor drie 
gemeenten tezamen betreft, en een beperking van de kosten. De ervaring en kennis van de leden 
wordt goed benut.  
De voorzitter (en leden) van de rekenkamercommissie is aanwezig bij het auditcomité in Goirle en 
Loon op Zand en bij het presidium in Dongen om onder andere de selectie van 
onderzoeksonderwerpen te bespreken. Door deze werkwijze is er meer afstemming met alle 
betrokkenen en wordt de selectie van de onderwerpen meer gestructureerd. 
 
Een aanbeveling is meer nadruk te leggen op de gezamenlijke verantwoordelijkheid bij ieder 
onderzoek en duidelijke afspraken te maken over de rolverdeling van de leden bij de start, uitvoering 
en afronding van het onderzoek. 
 
De afgelopen periode is er relatief meer aandacht geweest voor instrumentele onderzoeken (gericht 
op financiën en interne processen) dan voor inhoudelijke onderzoeken. Het verdient aanbeveling om  
evenwicht aan te brengen en te behouden tussen de instrumentele en inhoudelijke onderzoeken.  
  
 
Conclusies en aanbevelingen ten aanzien van de kwaliteit van de onderzoeken: 
De kwaliteit van de onderzoeken is over het algemeen goed maar de rapporten verschillen in 
opbouw, stijl en diepgang. Om de kwaliteit van de onderzoeken te bewaken en te uniformeren 
hanteert de rekenkamercommissie de volgende aanbevelingen:  

o de rekenkamercommissie formuleert eisen waaraan onderzoeken en rapporten moeten 
voldoen.  

o de rekenkamercommissie hanteert een vast format en een eigen, herkenbare huisstijl voor 
de rapporten (zoals bij nieuwsbrief). 

o de rekenkamercommissie tracht te sturen op productie en planning zonder dat de kwaliteit 
daarmee in het geding komt. 

o de rekenkamercommissie evalueert intern ieder onderzoek na afloop waarbij kwaliteitszorg 
onderwerp van gesprek is. 
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Conclusies en aanbevelingen ten aanzien van de impact van de onderzoeken: 
De rapporten krijgen in de commissies en raden voldoende aandacht en de aanbevelingen van de 
rekenkamercommissie zijn toepasbaar. Desondanks wordt inhoudelijk niet altijd doorgepakt en 
leiden onderzoeken in de praktijk nog niet tot resultaatverbeteringen.  
 
Om de impact van de onderzoeken te versterken formuleert de rekenkamercommissie de volgende  
aanbevelingen: 

o de rekenkamercommissie toont beter aan hoe de raad de resultaten van een onderzoek kan 
gebruiken. 

o de rekenkamercommissie volgt of toetsbare besluiten worden genomen over het nakomen 
en invullen van de aanbevelingen van de rekenkamercommissie. 

o de rekenkamercommissie zal de impact van de onderzoeken volgen en bezien hoe zij de 
gemeenteraden nog beter bij kan staan in haar controlerende en sturende rol (bijvoorbeeld 
door het oppakken van actuele thema's en meer nadruk leggen op het interactief 
presenteren van de uitkomsten van het onderzoek). 

o de rekenkamercommissie organiseert de doorwerking met name voor onderzoeken van 
meer financieel technische aard. 

o de rekenkamercommissie zal consequent steeds na 2 jaar navolging onderzoeken. 
o de rekenkamercommissie zal na afloop van het onderzoek de impact evalueren en de 

uitkomsten van de navolging opnemen in het jaarverslag.  
 
 

 
Conclusies en aanbevelingen ten aanzien van de communicatie van de rekenkamercommissie: 
De rekenkamercommissie communiceert over het algemeen voldoende met het auditcomité, 

presidium, griffier, college en de ambtelijke organisatie. Tussenrapportages en/of 

evaluatiemomenten kunnen eventueel worden ingevoerd. 

Om de communicatie van de rekenkamer te versterken formuleert de rekenkamercommissie de 
volgende  aanbevelingen: 

o de rekenkamercommissie communiceert concreter over de capaciteit die van de organisatie 
wordt gevraagd om aan een onderzoek mee te werken. 

o de rekenkamercommissie brengt persberichten uit bij onderzoeksrapporten, die een hoog 
maatschappelijk profiel hebben.  

 
 
 
Algemene conclusie 
Bovenstaand zijn voor de vijf deelvragen uit de onderzoeksopzet conclusies geformuleerd. De 
conclusies vertonen een grote mate van samenhang. In algemene zin kan worden 
geconcludeerd dat uit het onderzoek blijkt dat de gemeenteraden de huidige vorm van de 
gezamenlijke rekenkamercommissie wensen voort te zetten. Uit het onderzoek blijkt 
tevens dat de gemeenteraadsleden positief oordelen over de kwaliteit van de onderzoeken en 
uitgebrachte rapporten. Uit het onderzoek blijkt evenwel dat de gemeenteraadsleden wel 
verbetermogelijkheden zien voor meer toegevoegde waarde van de rekenkamerfunctie. Deze 
verbetermogelijkheden zullen we als rekenkamercommissie ter hand nemen. Op de vraag of de 
verordening op basis van de zelfevaluatie aanpassing behoeft kan  "nee dit is niet nodig" worden 
geantwoord. 


